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خبر

حقوقی و قضایی

آموزش

»سخنگوی قوه قضاییه« خبر داد:

سیف 10 و عراقچی به ۸ سال 
حبس تعزیری محکوم شدند

سخنگوی قوه قضاییه از محکومیت قطعی ولی الله سیف 
رییس سابق بانک مرکزی به ۱۰ سال و سید احمد عراقچی 
معاون وقت ارزی بانک مرکزی به هشت سال حبس تعزیری 
خبر داد، ذبیح الله خداییان افزود: متهم ردیف اول، ولی الله 
سیف رئیس وقت بانک مرکزی متهم به برهم زدن نظم و 
آرامش بازار ارزی کشور و زمینه سازی برای خرید و فروش 
غیر قانونی ارز به میزان ۱۵۹ میلیون و ۸۰۰ هزار دلار و ۲۰ 
میلیون و ۵۰۰ هزار یورو و همچنین اهمال و سوء مدیریت 
در دوران مسئولیت خود، به تحمل ۱۰ سال حبس تعزیری 

محکوم شده است.
وی ادامه داد: متهم ردیف دوم، سید احمد عراقچی معاون 
وقت ارزی بانک مرکزی نیز متهم به برهم زدن نظم و آرامش 
بازار ارزی کشور و زمینه سازی برای خرید و فروش غیر قانونی 
ارز به میزان ۱۵۹ میلیون و ۸۰۰ هزار دلار و ۲۰ میلیون و ۵۰۰ 
هزار یورو و اهمال و سوء مدیریت در دوران مسئولیت خود 

به تحمل هشت سال حبس تعزیری محکوم شده است.
خداییان اظهارداشت: متهم ردیف سوم، سالار آقاخانی متهم 
به خرید و فروش غیر قانونی ارز و همچنین پرداخت رشوه 
به میثم خدایی، کارمند نهاد ریاست جمهوری وقت و  سید 
رسول سجاد مدیر وقت بین الملل معاونت ارزی بانک مرکزی، 

به تحمل ۱۳ سال حبس محکوم شده است.
وی اضافه کرد: میثم خدایی از دیگر متهمین این پرونده نیز 
به اتهام دریافت رشوه و مشارکت در خرید و فروش غیر قانونی 
ارز به تحمل پنج سال حبس تعزیری و پرداخت جزای نقدی 
معادل قیمت وجه ماخوذه و انفصال دائم از خدمات دولتی 

محکوم شد.
سخنگوی قوه قضاییه گفت:  سید رسول سجاد مدیر وقت 
بین الملل معاونت ارزی بانک مرکزی نیز یکی از متهمین دیگر  
این پرونده است که به اتهام مشارکت در خرید و فروش غیر 
قانونی ارز و اخذ رشوه به تحملِ هفت سال و هفت ماه حبس 
تعزیری و پرداخت جزای نقدی معادل قیمت اقلام دریافتی و 

انفصال دائم از خدمات دولتی محکوم شده است.

»سخنگوی وزارت آموزش و پرورش« 
خبر داد:

جزئیات بازگشایی مدارس
 از آبان اعلام شد

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش در امر بازگشایی مدارس، 
جزئیات و نحوه بازگشایی مدارس در آبان ماه را اعلام کرد، 
علیرضا کمرئی، در این باره اظهار کرد: در مهرماه شاهد بازگشایی 
تدریجی مدارس روستایی و عشایری بودیم. همچنین مجوز 
فعالیت مدیریت شده و گروه بندی شده دانش آموزان اول 
ابتدایی به منظور آشنایی با معلم و محیط مدرسه صادر شد. 
مدارس فنی و حرفه ای و کاردانش نیز برای دروس مهارتی و 

کارگاهی مجاز به فعالیت و بازگشایی حضوری بودند.
وی افزود: برای آبان ماه برنامه بر این است که با توجه به 
گسترش شرایط بهداشتی و توسعه واکسیناسیون در کشور و 
حتی واکسیناسیون دانش آموزان، بازگشایی مدارس شهری نیز 

آغاز شود.
سخنگوی وزارت آموزش و پرورش در امر بازگشایی مدارس با 
بیان اینکه واکسیناسیون دانش آموزان شرط بازگشایی مدارس 
نبوده است، اما با توسعه این روند فضای بهتری ایجاد می 
شود و دانش آموزان متوسطه اول، دوم و هنرستانی ها شرایط 
بهتری خواهند داشت گفت: به این ترتیب در نیمه اول آبان ماه 
مدارس کم جمعیت شهری که شرایطشان ارزیابی شده، بخشی 

از فعالیت های خود را به صورت حضوری آغاز خواهند کرد.

محیط زیست

کرونا در ایران

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: طی 
۲۴ ساعت گذشته، ۱۸۱ بیمار کووید۱۹ جان خود را از 
دست دادند، در حالیکه تلفات روزانه کرونا روز جمعه ۱۹۷ 
نفر اعلام شد، شنبه این رقم به ۱۸۱ رسید و به نظر نمی 
رسد با تاکید دولت سیزدهم بر واردات واکسن و تسریع 
واکسیناسیون، افزایش شهرهای آبی کرونایی، مشروط 
به بوقوع نپیوستن خیز ششم کرونا، فوتی های ویروس 

شاخدار به روند کاهشی خود ادامه دهد.
بر اساس اعلام وزارت بهداشت، در شبانه روز گذشته و بر 
اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۷ هزار و ۵۱۵ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که یک 

هزار و ۱۹۷ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۷۷۳ 
هزار و ۴۱۹ نفر رسید، طی ۲۴ ساعت گذشته، ۱۸۱ بیمار 
جان  مجموع  و  دادند  دست  از  را  خود  جان  کووید۱۹ 
نفر رسید،  به ۱۲۳ هزار و ۸۷۶  بیماری  این  باختگان 

از  نفر  تا کنون ۵ میلیون ۳۰۹ هزار و ۹۹۲  همچنین 
بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

نیز  کووید۱۹  به  مبتلا  بیماران  از  نفر  و ۸۴۰  هزار   ۴
تحت  بیمارستانها  ویژه  های  مراقبت  های  بخش  در 
مراقبت قرار دارند، تا کنون ۳۳ میلیون و ۸۹۸ هزار و 
۹۷۸ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده 

است.
همچنین تا کنون ۴۸ میلیون و ۱۵ هزار و ۱۵۹ نفر دُز 
اول واکسن کرونا و ۲۳ میلیون و ۳۴۳ هزار و ۱۱۸ نفر 
دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های  نیز 
تزریق شده در کشور به ۷۱ میلیون و ۳۵۸ هزار و ۲۷۷ دُز 
رسید، در شبانه روز گذشته، ۸۲۸ هزار و ۴۸۳ دُز واکسن 

کرونا در کشور تزریق شد.
در حال حاضر ۹ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۰۶ شهر در 
وضعیت نارنجی، ۲۲۸ شهر در وضعیت زرد و ۱۰۵ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

محیط زیست شهری در چنگال غول پسماند؛

پشت صحنه زباله گردی چیست؟

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۳۰۹ هزار و ۹۹۲ تن رسید

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه »علی نادری بانی« 
که ۲۵مهر۱۳۶۵در سومار به درجه رفیع شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

با گسترش شهرهای بزرگ و صنعتی و متمرکزشدن 
توده عظیمی از انسان ها در آن ها، پسماند و مدیریت 
آن تبدیل به یکی از چالش های جهان مدرن شده است. 
تهران نیز به عنوان پایتخت کشور و یکی از بزرگترین 
شهرهای آسیا، با این چالش دست و پنجه نرم می کند و 
دچار مشکلی به نام زباله گردی است که به گفته رییس 
سابق اداره حفاظت محیط زیست شهر تهران این پدیده 
تنها یک معضل زیست محیطی نیست بلکه در پشت 
صحنه آن، معضلات اجتماعی به خصوص فقر قرار دارد.

عدم  علل  به  اشاره  با  گویی  و  گفت  در  برنا  فاطمه 
موفقیت در حل مشکل پسماند پایتخت خاطرنشان کرد: 
دلایل مختلفی برای عدم موفقیت طرح های مدیریت 

پسماند در تهران وجود دارد و دلیل عمده حجم بالای 
پسماند پایتخت است. در تهران هر فرد روزانه 

۹۰۰ گرم پسماند تولید می کند که از میانگین 
جهانی بالاتر است.

رییس سابق اداره حفاظت محیط زیست 
شهرداری  اینکه  بیان  با  تهران  شهر 
تهران در کاهش حجم پسماند عملکرد 
مطلوبی نداشته  است، گفت: در کنار 
شهرداری دستگاه هایی که مسئولیت 
آموزش و فرهنگ سازی در این زمینه 
را برعهده داشته اند نیز در انجام وظایف 
خود کوتاهی کرده اند. نهادهایی مانند 

صدا و سیما و وزارت آموزش و پرورش  
تولید  برای کاهش  در جهت فرهنگسازی 

پسماند عملکرد خوبی نداشته اند. شهرداری نیز 
عمده اقدامات خود را در جهت مدیریت پسماند 

پس از تولید آن انجام داده و موضوع کاهش مقدار 
پسماند در شهر تهران به نوعی مغفول مانده است.

وی با اشاره به نبود شیوه نامه های اصولی و نقشه راه 
مشخص برای حل مشکل پسماند اظهارکرد: نبود نقشه 
راه اجرایی مصوب و شیوه نامه ها و دستورالعمل های 
اختصاصی برای جمع آوری، پردازش و بازیافت پسماند 
باعث شده است نظارت ها از سوی دستگاه های متولی 
به صورت ناقص انجام شود. لذا طرح هایی که توسط 
شهرداری برای حل این مشکل ارائه می شود، محدود به 
دوره های مدیریتی شوراست و با تغییر دوره ای شورای 

شهر این طرح ها بی استفاده و ناکارآمد می شوند.
برنا معضل زباله گردی را محصول چالش های اجتماعی 
به تنهایی  زباله گردی  کرد:  تصریح  و  خواند  بزرگتری 

نمی تواند یک معضل محیط زیستی باشد. در پشت 
صحنه این پدیده، معضلات اجتماعی به خصوص فقر 
قرار دارد. اگر مشکل معیشت این افراد برطرف شود، 
به طور قطع بخش بزرگی از این مشکل حل می شود 
و  می شود  گسترده  حد  این  تا  مسئله  که  زمانی  اما 
زباله گردی بیش از پیش در سطح شهر دیده می شود، 

مواجهه با مشکلات زیست محیطی ناگزیر است.
وی اضافه کرد: افرادی که دست به زباله گردی می زنند 
می توانند ناقل بسیاری از بیماری ها و آلودگی ها باشند. 

این آلودگی می تواند توسط این افراد محله به محله 
جابجا شود و کنترل آن نیز در سطح کلانشهر بزرگی 
مانند تهران دشوار خواهد بود اما نکته مهم این است 
روی  گذاشتن  درپوش  مشکل  این  حل  کلید  آیا  که 
سطل های زباله است یا حل مشکل معیشت این افراد؟
اداره حفاظت محیط زیست شهر تهران  رییس سابق 
استانداردهای  توجه سطح  قابل  اختلاف  به  اشاره  با 
بین المللی  استانداردهای  با  ما  کشور  زیست محیطی 
گفت:علی رغم تلاشی که برای رعایت معیارهای محیط 

زیستی در شهر تهران انجام شده است، هنوز جمع آوری، 
با  پایتخت  در  شهری  پسماندهای  بازیافت  و  دفن 
معیارهای بین المللی فاصله دارد و نمود آن زباله گردی 
است. سکوهای انتقال زباله ما استانداردها و معیارهای 
استقرار در سطح شهر را ندارند. زمانی که دستورالعمل 
ندارد که  و شیوه نامه اختصاصی و جداگانه ای وجود 
نظارت بر آن بر عهده سازمان محیط زیست باشد، رعایت 
پسماند  جمع آوری  در  محیطی  زیست  پروتکل های 

شهری انتظاری بیجا است.
برنا نبود بودجه کافی را از دیگر علل شکست پروژه های 
تامین  عدم  کرد:  اظهار  و  دانست  پسماند  مدیریت 
منابع مالی و تخصیص اعتبار اندک به این موضوع از 
مهمترین موانع موجود در راه رعایت استانداردهای 
زیست محیطی است همچنین مدیریت ضعیف 
به علت نبود تخصص کافی سبب شده است 

تا توان مدیریت پسماند ما کاهش یابد.
حجم  کاهش  لزوم  بر  تاکید  با  وی 
گفت:  مردم  توسط  تولیدی  پسماند 
مشکل  حل  برای  مردم  که  وظیفه ای 
و  کاهش  دارند،  پایتخت  در  پسماند 
است.  تولیدی  پسماند  میزان  کنترل 
اگر مقدار پسماند کاهش یابد، مدیریت 
آن آسان تر و ساده تر می شود. زمانی که 
پسماند  حوزه  در  صحیح  فرهنگسازی 
تلاش  فرد  هر  شود،  انجام  مردم  بین 
تولید کند و  زباله کمتری  تا  خواهد کرد 
کمک  شهری  پسماند  مدیریت  به  کار  این 
خواهد کرد این در حالیست که در حال حاضر 
روزانه حدود ۸۰۰۰ تن پسماند خانگی در تهران تولید 

می شود که عدد بسیار بزرگی است.
مدیریت  قانون  اصلاح  لزوم  بر  تاکید  با  انتها  در  برنا 
با  برای مقابله  راهکار عملی  پسماند خاطرنشان کرد: 
مشکل جمع آوری، پردازش و بازیافت پسماند اصلاح 
قانون و اختصاص شیوه نامه معین و مشخص برای 
مشارکت  جلب  همچنین  است  پسماند  جمع آوری 
سرمایه گذاران در حوزه بازیافت و سپردن این پروژه به 
بخش خصوصی می تواند کلید حل این مشکل باشد. 
در حال حاضر در بسیاری از کشورهای دنیا دولت ها 
صرفا به ایفای نقش نظارتی خود می پردازند و این بخش 
خصوصی است که بسیاری از طرح های اصلی کشور را 

اجرا می کند.
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اجتماعی

اقتصاد کلان

»رئیس سازمان برنامه و بودجه« خبر داد:
جزئیات افزایش حقوق 1401؛

 از 10 تا بالای 30 درصد
در بخشنامه بودجه سال ۱۴۰۱ دستگاه های دولتی مکلف شدند 
میزان افزایش حقوق کارکنان را به طور متوسط ۱۰ درصد در 
نظر بگیرند که اعلام این میزان با توجه به شرایط تورمی با 

واکنش هایی از جمله برخی نمایندگان مجلس  همراه بود.
اما این که جریان افزایش حقوق کارکنان در سال آینده به چه 
صورتی است، در حاشیه مراسم تودیع و معارفه رئیس هیات 
رئیس سازمان   - میرکاظمی  از  ملی  توسعه  عامل صندوق 
برنامه و بودجه مورد سوال قرار گرفت و وی در پاسخ به ایسنا 

توضیحاتی ارائه کرد.
میرکاظمی با بیان این که در سال آینده افزایش حقوق به صورت 
پلکانی انجام خواهد شد، اظهار کرد: بر این اساس تلاش بر این 
است که حداقل افزایش اعمال شده ولی حقوق های پایین ممکن 
است تا بالای ۳۰ درصد نیز افزایش یابد اما کسانی که چندین 
بار افزایش حقوق داشته اند کمترین درصد رشد را خواهند داشت، 
بنابراین افزایش حقوق برای تمامی کارکنان یکسان نیست. وی 
با اشاره به این که در حال حاضر در یک چرخه منفی حقوق قرار 
گرفته ایم، یادآور شد: اکنون به طور مرتب تورم ایجاد می شود و 
به دنبال آن حقوق ها افزایش پیدا می کنند که برای تامین منابع 
آن خلق پول شده و به دنبال این جریان با افزایش پایه پولی و 
افزایش نقدینگی تورم رشد می کند به عبارتی ۲۰ درصد افزایش 
حقوق برای کارکنان اعمال می کنیم، ولی تورم برای عموم مردم 
ایجاد می شود. دولت به سمتی حرکت خواهد کرد که خلق پول 
صورت نگرفته و به این صورت نباشد که برای پرداخت حقوق 
کارکنان که سهم محدودی در جامعه دارند تبعات و تورم آن کل 

مردم را تحت فشار قرار دهد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه ادامه داد: متاسفانه در حال حاضر 
بهم ریختگی بالایی در وضعیت حقوق وجود دارد به طوری 
که مصوباتی را گرفته اند که افزایش بالای حقوق را برای برخی 
کارکنان ایجاد می کند، اما مثلا جوان تحصیلکرده ای که تازه وارد 
سیستم می شود حقوق پایینی دارد، اما برنامه ما این است تا 

سه سال آینده بتوانیم شرایط را تغییر دهیم.
اما در ادامه رئیس سازمان برنامه و بودجه در پاسخ به سوال 
دیگر ایسنا مبنی بر استفاده دولت در بودجه سال جاری و 
بودجه سال ۱۴۰۱ از منابع صندوق توسعه ملی توضیح داد: ما 
به هیچ عنوان برنامه ای برای استفاده از منابع صندوق توسعه 
ملی در بودجه سال آینده نخواهیم داشت و به سمت خلق پول 
نمی رویم حتی این موضوع را در بخشنامه نیز تاکید کرده ایم. 
استفاده دولت از منابع صندوق توسعه ملی بودجه ای نخواهد 
بود مگر برای پیشرانی اقتصاد و پروژه های بخش خصوصی و 

ایجاد زیرساخت در توسعه کشور.
میرکاظمی با بیان این که در بودجه امسال از منابع صندوق 
توسعه ملی استفاده شده است یادآور شد: این نیز براساس 
مصوبه قانون بودجه و مجوز صادره از مازاد ۲۰ درصد بوده که 
در نیمه اول سال استفاده شد و احتمالا در نیمه دوم سال نیز 
مورد استفاده قرار خواهد گرفت. رئیس سازمان برنامه و بودجه 
با اشاره به این که نگاه دولت قبل این بود که همانطور که پول 
وارد صندوق می شود در فشارهای اقتصادی و تنگناها نیز از آن 
استفاده کند، اظهار کرد: بر این اساس برداشت هایی از منابع 
صندوق صورت گرفته که در برخی موارد مانند مهار آب های 
مرزی اقدام پسندیده بود ولی در مواردی براساس ضروریات 
دولت صورت گرفته که تا حد ممکن سعی می شود اینگونه 
از منابع صندوق استفاده نکنیم هر چند منابعی که با مجوز 
رهبری برداشت شده به صورت تسهیلات است و باید بعد از 

بررسی و محاسبات صورت گرفته به صندوق بازگردد.

خاطره بازی

می خواهم یکی شوم مثل »آقا عزیز«؛

چشم های مرا پیدا کنید 

بانک، بیمه و بورس

مجید عشقی رئیس سازمان بورس در خصوص برنامه خود 
برای رونق تامین مالی بخش تولید اظهار کرد: ما کار خود 
را با ایجاد ثبات در بازار سرمایه و بازگشت اعتماد سرمایه 
بازار  در  ثبات  ایجاد  راه های  از  یکی  کردیم.  آغاز  گذاران 

سرمایه، بازدهی بلندمدت شرکت هاست.
او بیان کرد: وظیفه اصلی سازمان بورس تجهیز منابع برای 
شرکت هاست. امیدواریم به عنوان اولین راهبرد،  تجهیز 
تشکیل سرمایه در شرکت های تولیدی افزایش پیدا کند و 
طرح های توسعه اجرا شوند. این موضوع سبب می شود که 
شرکت ها در بلند مدت سودآوری بهتری داشته باشند و سود 
خوبی را به سهامداران بدهند و سهامداران با دید بلندمدت 

اقدام به خرید سهام کنند.
آیا  که،  پرسش  این  به  پاسخ  در  بورس  سازمان  رئیس 
برنامه ای برای فروش اوراق بدهی برای جلوگیری از آشفتگی 
در بازار سرمایه دارید؟ گفت: یکی از برنامه های اصلی، 
توسعه بازار بدهی است. سرمایه گذاران مختلفی در بازار 
سرمایه وجود دارند، یک سری از سرمایه گذاران علاقه به 

خرید سهام دارند و یک سری دیگر از سرمایه گذاران اقدام 
به خرید اوراق بدهی با درآمد ثابت می کنند و در دو بازار 

متفاوت کار می کنند.
او بیان کرد: شخصی که اقدام به خرید سهام کرده، نمی 
تواند سهام خود را بفروشد و اوراق خریداری کند. ولی اگر ما 
بازار بدهی را از طریق نهاد های مالی و ابزار های بدهی توسعه 
دهیم، در این صورت میزان نقدشوندگی اوراقی را که در بازار 
بدهی منتشر می شود، افزایش می دهیم، در نتیجه می 
توانیم مطمئن شویم که این اوراق تاثیری زیادی بر روی 

بازار سرمایه نخواهد داشت.
عشقی در خصوص برنامه خود برای اطمینان فعالان بازار 
سرمایه از شفافیت در گردش اطلاعات اظهار کرد: بیش از 
۱۰ سال گذشته به سختی می توانستیم از شرکت ها گزارش 
مالی اخذ کنیم، ولی در حال حاضر از نظر کمیت مشکلی 
در اخذ گزارش از شرکت های پذیرفته شده در بورس نداریم، 
اما مشکل وجود در شفافیت و کیفیت گزارش های منتشر 
شده است. در سازمان بورس اقداماتی در این راستا آغاز شده 

است، یکی از برنامه ها این است که کیفیت اطلاعات منتشر 
شده توسط شرکت های پذیرفته شده در بورس را افزایش 
دهیم. این اقدام سبب افزایش شفافیت اطلاعات و سهولت 
در تصمیم گیری سرمایه گذاران در جهت خرید و فروش 

سهام می شود.
او بیان کرد: طی سال های گذشته به دلیل ابهام در اطلاعات 
شرکت ها، سرمایه گذاران تصمیمات اشتباهی در خرید و 

فروش سهام گرفتند و زیان هایی را متحمل شدند.
رئیس سازمان بورس در پاسخ به این پرسش که، از نظر 
شما دولت در بازار سرمایه چه میزان باید مداخله کند؟ 
گفت: مداخله دولت در بازار ها منجر به انحراف بازار های 
مالی شده است؛ لذا دخالت دولت در این راستا که وارد 
سرمایه  عاید  شده  تضمین  سود  و  شود  سرمایه  بازار 
گذاران کند، مورد نظر نیست. بلکه دخالت باید در زمینه 
افزایش نظارت بر معاملات، انتشار اطلاعات و همچنین 
دخالت باید در ساز و کار تولید و سودآوری شرکت ها 

صورت گیرد.

»رئیس سازمان بورس« مطرح کرد:

جذب سهامداران با تجهیز منابع برای شرکت های بورسی

رضا شاعری

  نویسنده

باذن الله...
شهید علی عابدینی از رزمندگان و مجاهدانی بود که در پی 
دفاع از حرم حضرت زینب)س( در شهرک »خان طومان« 
به دست تروریست های تکفیری به شهادت رسید. میثم 
دهقان از دوستان و همکاران این شهید عزیز خاطراتی 

از روزهای همکاری و رفقاتش با این شهید را اینگونه 
روایت می کند:

احترام ویژه به پاسداران پیشکسوت

علی عابدینی بچه فریدون کنار بود. اما بعد از 
سکونت  بابلسر  در  همسرش  محله  در  ازدواج 
داشت. او از بچه های تکاور صابرین بود. در رسته 
اطلاعات و عملیات تخصص های ویژه ای داشت. 
به دلیل اینکه سابقه پاسداری من بیشتر بود، 

خیلی اظهار لطف می کرد و در کارهای نظامی از 
من مشورت می گرفت.

استعداد خاصی داشت. اگر بنا باشد از ویژگی های 
خاصی  احترام  که  همین  یکی  بگویم،  اش  اخلاقی 
به پاسدارهایی که پیشکسوت تر بودند می گذاشت. 
باشیم  نشسته  در جمع  بار  نیست حتی یک  خاطرم 
و پایش را دراز کرده باشد. تواضع خاص و مثال زدنی 

ای داشت.

چشم های مرا پیدا کنید

در سفر قبلی به سوریه همسفر بودیم، شهید علی عابدینی 
فرمانده دسته بود، با نقشه می آمد پیش من و یکی از 
رفقا حسابی راجع به عملیات و نحوه کار بحث می کردیم. 
تلاش می کرد تا بعد از جلسه دست پر برود تا خوب، 
نیروهایش را توجیه کند. چشم هایش ضعیف بود، به 
طوری که حتی وقتی می خوابید آن را از روی صورتش بر 

نمی داشت. گاهی عینک را یادش می رفت کجا گذاشته 
می گفت: »بچه ها چشم های من را پیدا کنید«. قبل از 
اینکه عملیات شروع شود به علی گفتم: حاجی اگر عینک 
بشکند چه کار می کنی؟ نگاه جالب و متحیری کرد و گفت: 
»راست می گی میثم، اسیر می شم!« چند بار بچه ها برای 
اینکه اذیتش کنند عینک اش را بر داشتند و او در به در 

دنبال عینک بود.

جانبازی در عملیات قبلی

توی همین عملیات گذشته، محمد شالیکار و عبدالرحیم 
فیروزآبادی به شهادت رسیدند. در گرماگرم جنگ، تک 
تیرانداز تکفیری با تیر قناسه کتف سمت چپ شهید 
عابدینی را مورد هدف قرار داد. دقیقا بالای قلبش را تیر 
قناسه با خود برده بود. گفتیم با ماشین علی را بفرستید 
عقب، همین طور که دستش روی کتفش بود به شوخی 
را راهی عقبه لشگر  گفت: »بی خود تلاش نکنید من 
ماند  زنم«. خلاصه  می  را  کنید، خداوکیلی همه شما 
را گذاشتند روی حفره  پارچه گاز استریل  امدادگرها  و 

ای که تیر، کتف علی را دریده بود. باز به شوخی گفت: 
»آخی عجب درد دلچسبی دارد«.

می گفت می خواهم بمانم و ذخیره سپاه شوم

بعد عملیات علی برگشت و خلاصه وسایل و ساک هایش 
را ما بردیم و دم منزلش تحویل دادیم. آن شب دور هم 
جمع شده بودیم و به شوخی می گفتیم تصمیم داریم حالا 
حالاها زنده بمانیم و از ذخایر سپاه باشیم. یکی مثل سردار 
جعفری و سردار حاجی زاده شویم. بین خودمان تقسیم 
پست هم می کردیم. شهید عابدینی حدودا 20 روز بود که 

برگشته بود، اما مسئولین شهر به ملاقاتش نرفته بودند.

روضه دلچسبی بود

قرآن  و  وقت  اول  نماز  به  شدت  به  عابدینی  شهید 
خواندن بعد از نماز معتقد بود. وقتی عبدالرحیم و 
محمد شالیکار شهید شدند از من درخواست کرد 
برایشان روضه بخوانم. دوباره شب هفت بچه ها 
آمد و گفت حاج میثم بیا و برای بچه ها شب 
هفت بگیریم. توی مسجد جامع الحاضر و در روز 
شهادت امام رضا)ع( مراسم شب هفت گرفتیم. 
علی بعد از مراسم گفت آقا میثم این مراسم شب 

هفت بچه ها خیلی چسبید.

دو حبه سیر

شب ها در خانه های سوری که کمتر تخریب شده بودند 
گذاشت.  سوپ  برایمان  عابدینی  شهید  خوابیدیم.  می 
امکانات درست و درمانی برای طبخ غذا نداشتیم. اما او 
سوپ را درست کرد. از خانه ای که در آن بودیم دو تا حبه 
سیر برداشت و در سوپ انداخت. می گفت: حاجی باید 
برای این سیرها، خیرات و یا پولی به نیت صاحب خانه کنار 

بگذاریم. ان شاء الله که از ما راضی باشد.
شب تا صبح پست می دادیم. بیشترشب ها من جای بچه 
ها بیدار می ماندم. پشت بام های آن جا شبیه به پشت 
بام های تهران بود. بارها می دیدم که نیمه شب بلند می 
شد و به بچه ها سر می زد. نگران این بود که در آن سرمای 
طاقت فرسا، نکند بچه ها سرما بخورند. روی آن ها پتو می 
انداخت. گاهی هم چایی دم می کرد و می آمد پشت بام با 

هم گپ می زدیم. جوان مهربان و معنوی ای بود.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »عبدالمنان جعفری«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها

البرز

»مدیرکل آموزش و پرورش البرز« خبر داد:
ادامه واکسیناسیون دانش آموزان 

در البرز با واکسن سینوفارم
مدیرکل آموزش و پرورش البرز گفت: دانش آموزان برای 
تزریق واکسن شناسنامه به همراه داشته باشند، سالار قاسمی 
با اشاره به اینکه تزریق واکسن به دانش آموزان بالای ۱۲ سال 
استان از دهم مهرماه شروع شده، اظهار کرد: والدین برای 
ثبت نام و دریافت نوبت به سامانه ثبت نام واکسیناسیون 

کرونا به نشانی: www.salamat.gov.ir  مراجعه کنند.
وی با اشاره به اینکه تزریق واکسن کرونا برای دانش آموزان 
اختیاری است، گفت: اطلاع رسانی لازم به منظور ترغیب 
دانش آموزان به واکسینه شدن علیه بیماری کرونا در بستر 
شبکه شاد و ارسال پیامک برای اولیای دانش آموزان از طریق 

مدارس محل تحصیل آنان انجام شده است.
این مسئول توضیح داد: واکسن سینو فارم برای سنین 
بالای ۱۲سال تزریق می شود و سازمان غذا و داروی کشور 

این واکسن را تایید کرده است.
مدیرکل آموزش و پرورش البرز ادامه داد: دانش آموزان به 
هنگام مراجعه برای واکسیناسیون، حتماً شناسنامه خود 

را به همراه داشته باشند.

»مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
البرز« مطرح کرد:

مردم نگران شیوع طاعون 
نشخوارکنندگان کوچک

 در البرز نباشند
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان البرز با بیان اینکه 
طاعون نشخوارکنندگان در دام های سبک بروز می کند، 

گفت: مردم نگران شیوع این بیماری در استان نباشند.
حامد فرضی در حاشیه مانور عملیاتی مشترک پایش و 
نظارت بر شیوع بیماری طاعون نشخوارکنندگان کوچک 
)PPR( در مراتع  شهرستان های کرج و طالقان افزود: در 
مناطق حفاظت شده حیواناتی زندگی می کنند که احتمال 
بنابراین مجموعه  آنها وجود دارد  به  این ویروس  انتقال 
شده  حفاظت  منطقه  اطراف  دام های  بیشتر  دامپزشکی 
محیط زیست را واکسینه کرده تا احتمال انتقال بیماری به 

حیوانات مناطق حفاظت شده به صفر برسد.
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان با اعلام اینکه 
مردم نگران شیوع طاعون نشخوارکنندگان کوچک در استان 
البرز نباشند، افزود: با توجه به اینکه طاعون نشخوارکنندگان 
کوچک برای انسان خطری ندارد، این بیماری قابل انتقال 
به انسان نیست و فقط نشخوارکنندگان کوچک را درگیر 

می کند بنابراین جای نگرانی برای مردم وجود ندارد.
وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر پیشگیری که شامل 
واکسیناسیون، ضدعفونی آبشخورهای دام ها و تخلیه مراتع 
کانون های آلوده از وجود دام است، بهترین راه مقابله با 

طاعون است.
مراتع  پایان فصل چرایی  به  توجه  با  کرد:  اضافه  فرضی 
ییلاقی و خروج دام های موجود این مناطق، اخطاریه لازم 

در خصوص اخراج دام های موجود صادر شد.
وی گفت: آخرین آمار تلفات طاعون نشخوارکنندگان در 
مناطق زیستگاه های البرز به ۱۵ راس رسیده است، مانور 
عملیاتی مشترک پایش و نظارت بر شیوع بیماری طاعون 
نشخوارکنندگان کوچک )PPR( در مراتع  شهرستان های 
کرج و طالقان با هدف ارتقای سطح آمادگی در مبارزه و 
ریشه کنی بیماری مذکور با حضور ادارات کل و شهرستانی 
منابع طبیعی و آبخیزداری، حفاظت محیط زیست، امور 
دام و عشایر و انجمن صنفی مرتع داران استان البرز برگزار 

شد.

لرستان

در روز بیست و سوم مهرماه ۱۴۰۰، دکتر مسعود عبدی 
با  خبری  نشست  در  آباد  خرم  خیبر  باشگاه  مالک 
اصحاب رسانه، خاطرنشان کرد: خیبر را به عنوان سمبل 
بخش ورزشی به کشور معرفی خواهیم کرد که مطمئنا 
این پروسه زمان  بر خواهد بود و یقینا با ساختار درست 
داریم  پیش  در  که  بزرگی  هدف  به  برنامه ریزی  با  و 

خواهیم رسید.
وی ادامه داد: امیدواریم که در لیگ یک کشور شاهد 
فوتبالی پاک باشیم و تیم خیبر خرم آباد هم اسیر این 

شرط بندی ها نشود.
مالک باشگاه خیبر خرم آباد تاکید کرد: تیم خیبر خرم 
آباد با همین نام به کار خود ادامه خواهد داد و این نام 
قدیمی برای همیشه در تاریخ این تیم ریشه دار و بومی 

ماندگار خواهد بود.
دکتر عبدی بیان کرد: هدف اصلی ما صعود به لیگ برتر 
است، بدون شک کف اهداف ما بازی در لیگ برتر خواهد 
بود، مطمئناً اهداف بزرگی را در پیش داریم که در این 
راستا تلاش خود را به کار خواهیم گرفت و با قاطعیت 
و حمایت همه جانبه با تیم های دیگر در سلامت رقابت 

خواهیم کرد.
وی با اشاره به جذب بازیکنان در تیم خیبر خرم آباد اشاره 
کرد: اولویت ما بازیکن های بومی و لر تبار بوده اند که 
سعی کردیم بهترین بازیکنان را برای تیم محبوب خیبر 
جذب کنیم و حتی در چند مورد شخصا با بازیکنان صحبت 
کردم که تمایلی برای بازی در تیم شهر خود نداشتند، البته 
بازی در  تیم خیبر یک افتخار است که شاید نصیب هر 

کسی نشود.
دکتر عبدی تصریح کرد: تیم خیبر خرم آباد نماینده یک 
قوم با جمعیت میلیونی می باشد که باید بتوانیم از تمام 
ظرفیت های ایجاد شده به خوبی استفاده کنیم تا سربلند 
باشیم، قطعا تمامی تلاش خود را برای صعودی مقتدرانه 

انجام خواهیم داد و در صورتی که این امر محق نشود سال 
بعد باز هم با قدرت و توان بیشتری به مسیر خود ادامه 

خواهیم داد، زیرا هدف و نگرش ما بلند پروازانه است.
مالک تیم خیبر خرم آباد ادامه داد: تا جایی که بتوانیم 
از سرمربی تیم حمایت خواهیم کرد و مطمئنا از لحاظ 
ساختار باشگاه، نیروی انسانی و کادرفنی بهترین تیم لیگ 

یک کشور هستیم. 
وی همچنین در مورد تیم های پایه تصریح کرد: به رغم 
پتانسیل بالا، به دلیل نداشتن زیر ساخت های مورد نیاز، به 
جز تیم امید، قادر به تیم داری در رده جوانان و نوجوانان 

حداقل در سال جاری نخواهیم بود.
عبدی یادآور شد: ورزشگاه 15 هزار نفری خرم آباد جز آثار 
تاریخی استان به حساب می آید و از لحاظ قانونی چون 
یک طرف جایگاه حذف شده نمی توان در این ورزشگاه 

بازی برگزار شود.

»مالک باشگاه خیبر خرم آباد« مطرح کرد:

خیبر به سمبل و نماد ورزشی کشور تبدیل خواهد شد

مازندران

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل سازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران از کاهش ۱۰ 
درصدی واحدهای راکد کشور از ابتدای امسال تاکنون خبر 
داد، علی رسولیان روز شنبه در بازدید از شهرک صنعتی بشل 
سوادکوه شمالی در گفت و گو با خبرنگاران، گفت: با تاکید 
شخص رییس جمهوری و وزیر صمت به دنبال احیای 
واحدهای راکد هستیم و  از ابتدای سال جاری تاکنون  

۷۷۵ واحد راکد و تعطیل در کشور احیا شده است.
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران با بیان این که در حال حاضر  بیش  از۴۷ هزار میلیارد 
نواحی  و   زیرساخت های شهرک ها  برای  اعتبار  ریال  
صنعتی کشور اختصاص یافته است ،توضیح داد: این مقدا 
اعتبار ۱.۵ برابر بیشتر از سال گذشته است که امیدواریم با 
تخصیص به موقع اعتبارات  مشکلات برق، آب  سرمایه 
گذاران حل و فصل شود و کمبود زمین برای توسعه واحد 

های تولیدی و صنعتی در انتظار تامین و جبران شود.
رسولیان در بازدید از شهرک صنتی بشل یکی از مهم ترین 

بخش  برای  زمین  تقاضای  را  شهرک  این  در  مشکلات 
خصوصی اعلام کرد و بیان داشت: با توجه به  محدودیت 
های تامین زمین ؛اما تمام تلاش خود را به کار گیری 
خواهیم گرفت  تا زمین هایی که در اطراف شهرک صنعتی 

بشل وجود دارد را برای توسعه شهرک در اختیار بگیریم.
وی گفت که همچنین با کمک نمایندگان و مسئولان 
استان مازندران متعهد می شویم تا از محل منابع ملی که 
در سطح کشور در اختیار داریم ،بتوانیم برای اضافه شدن 

زمین در این شهرک تامین مالی کنیم.
 مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
را  بشل  صنعتی  شهرک  مشکلات  از  دیگر  یکی  ایران 
زیرساخت هایی از قبیل محوطه سازی، جاده ورودی شهرک 
اعلام کرد و گفت که بنا شد تا برای تعریض ورودی جاده 
شهرک بشل تامین اعتبار از طرف ما و بخشی هم با پیگیری 
های فرمانداری سوادکوه شمالی و نمایندگان از طرف اداره 

کل راه انجام شود.
قبیل  از  شهرک  داخل  موضوع  برای  کرد:  بیان  رسولیان 
آسفالت و محوطه سازی هم طبق گفته مدیر عامل شهرکت 
شهرک های صنعتی مازندران و با تخصیص اعتبار حدود ۱۲ 
میلیارد تومانی آسفالت، مخابرات و آبهای سطحی در این 

شهرک تا پایان امسال اجرایی شود.

»معاون وزیر صمت« خبر داد:

واحدهای راکد و تعطیل کشور۱۰ درصد کاهش یافت

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار

دکتر عبدی بیان کرد: هدف اصلی ما صعود به لیگ برتر است، بدون شک کف اهداف ما بازی 
در لیگ برتر خواهد بود، مطمئناً اهداف بزرگی را در پیش داریم که در این راستا تلاش خود را به کار 

خواهیم گرفت و با قاطعیت و حمایت همه جانبه با تیم های دیگر در سلامت رقابت خواهیم کرد.

درمان کم خونی با آب پرتقال!
در میوه پرتقال قرمز یا به اصطلاح خونی به میزان قابل  ملاحظه ای بتاکاروتن یا پیش  
ساز ویتامین آ وجود دارد که برای تقویت سیستم دفاعی و کم خونی بدن مفید 
می باشد، آب پرتقال خونی به جذب آهن دریافتی از سایر مواد غذایی کمک می کند.
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فرهنگی

خبر

»رئیس جمهور« در دیدار رئیس صدا و سیما:

رسانه ملی باید پل ارتباطی
 بین مردم و مسئولان باشد

پیمان جبلی رئیس سازمان صدا و سیما روز شنبه با آیت الله 
ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور دیدار و گفتگو کرد،  سید 
رئیس جمهور در این دیدار با اشاره به نقش مهم صدا و 
سیما به عنوان رسانه ملی در تبیین مسائل و مشکلات مردم 
و بیان دیدگاه های مسئولان کشور، گفت: صدا و سیما باید 
پل ارتباطی بین دولت و دیگر مسئولان کشور با مردم باشد.

و  سرعت  دقت،  مقوله  سه  به  توجه  بر  تاکید  با  رئیسی 
صداقت در امر اطلاع رسانی و تبیین اقدامات، دستاوردها و 
عملکرد مدیران و مسئولان کشور، افزود: نتیجه این عملکرد 
موجب  باید  سیما  و  صدا  و  دولت  مشترک  همکاری  و 

امیدآفرینی بین مردم شود.

اعلام فراخوان بخش رقابتی
 سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر

فراخوان بخش رقابتی سی و هفتمین جشنواره موسیقی 
باکلام و بی کلام در بخش های موسیقی  فجر به صورت 
)دستگاهی، نواحی، کلاسیک غربی، تلفیقی، پاپ، معاصر و 
ارکسترال ایران، کودک( و ناشر برگزیده منتشر شد، با اعلام 
دبیرخانه سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر، فراخوان 
در بخش های  بی کلام  و  باکلام  به صورت  رقابتی  بخش 
موسیقی )دستگاهی، نواحی، کلاسیک غربی، تلفیقی، پاپ، 

معاصر و ارکسترال ایران، کودک( و ناشر برگزیده منتشر شد.
فراخوان بخش رقابتی سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر 
بر اساس آیین نامه جشنواره با هدف معرفی و تقدیر از آثار 
برگزیده اهالی موسیقی ایران، اعتلای هنر موسیقی و ارتقای 
سلیقه شنیداری مخاطبان، صیانت از هویت ملی مبتنی بر 
آموزه های دینی و ایرانی، تقویت و حمایت از هنر خلاق و 
همچنین شناسایی، تبیین چهارچوب ها و استانداردهای 
کیفی گونه های مختلف موسیقی تهیه و تنظیم شده است.

صاحبان آثار از پانزدهم آبان ماه می توانند، تمامی آلبوم های 
صوتی که دارای مجوز از دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و سایر نهادهای رسمی بوده و دربازه زمانی یکم مهرماه 
۱۳۹۸ تا  یکم مهرماه ۱۴۰۰ به صورت فیزیکی و یا دیجیتال 
دی ماه ۱۴۰۰  یکم  چهارشنبه  وقت  پایان  تا  گردیده،  منتشر 
براساس اعلام فراخوان و با مراجعه به سایت جشنواره به نشانی 

fajrmusicfestival.com مراحل ثبت نام خود را انجام دهند.

»ضرغامی« خبر داد:

امهال وام کرونا تا پایان 1400
عزت الله ضرغامی در توئیتر خبر داد: در ستاد کرونا عضو شدم. 
در جلسه روز شنبه ۲۴ مهرماه استمهال وام های دریافتی مراکز 
گردشگری تا پایان ۱۴۰۰ و مفاصاحساب مالیاتی آنان تا آخر 
آذرماه به تصویب رسید. وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی در اوایل تشکیل ستاد ملی کرونا به عنوان یکی از اعضا 
در جلسات حاضر می شد، اما تقریبا از میانه سال ۹۹ این عضو 
هیأت دولت به ستاد کرونا دعوت نشد. هرچند کارشناسان این 
وزارتخانه در کمیته های زیرمجموعه ستاد ملی کرونا عضویت 
داشته و پیگیر مطالبات بودند. فعالان گردشگری معتقدند 
عضویت و حضور نداشتن وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی در صحن اصلی ستاد ملی کرونا، پیگیری بسیاری 
از مطالبات را به تعویق انداخته و حتی سوءبرداشت هایی را در به 
نتیجه رساندن و اجرای برخی مصوبات به وجود آورده است که 
از جمله آن ها وتو شدن صدور ویزای گردشگری در صحن ستاد 
ملی کرونا با وجود تایید در کمیته های زیرمجموعه های این ستاد 

بود که پس از یک سال پیگیری، به تازگی تصویب شده است.

سینما و تئاتر

جایزه  صحرایی  آمین  از  اثری  »سنگبال«  کوتاه  فیلم 
بزرگ جشنواره بین المللی فیلم هانوفر آلمان شد، این 
فیلم کوتاه ساخته آمین صحرایی در جدیدترین حضور 
دومین  و  بیست  بزرگ  کاندید جایزه  بین المللی خود، 

جشنواره بین المللی فیلم هانوفر آلمان شد.
این فیلم از بین سه هزار و ۳۰۰ فیلم انتخاب شده است 
و به نمایندگی از ایران با فیلمسازان ۳۲ کشور دیگر از 
جمله آمریکا، کانادا، بلژیک، روسیه و.... رقابت خواهد 
کشف  هدف  با  سال  هر  هانوفر  فیلم  جشنواره  کرد، 
امسال  و  می شود  برگزار  جهان  در  جدید  استعدادهای 
فیلم های منتخب از ۲۲ تا ۲۸ نوامبر به رقابت در این 

جشنواره آلمانی خواهند پرداخت.

فیلم سنگبال به نویسندگی و کارگردانی آمین صحرایی 
پیش از این برنده جوایز متعدد داخلی و بین المللی شده 
است که از آن جمله می توان به جایزه بهترین فیلمنامه 
دارالفنون جشنواره جهانی فیلم فجر اشاره کرد، داستان 
فیلم  کنایه از انسان هایی ست که بال های شان در کودکی  

چیده شده است و راهی برای پرواز ندارند.
قائد  پرستو  غیاثی،  افشین  بازی  با  فیلم  این 
در  میرسید  روژینا  و  حسینی  خان  حسن  رحمت، 
لوکیشن هایی واقع در محله پامنار تهران فیلمبرداری 
شده  است، سنگبال این روزها همراه با بسته فیلم 
کوتاه »شکست زمان« در سینماهای هنروتجربه در 

حال اکران است.

فیلم سینمایی »گردو« به کارگردانی محمدرضا حاجی غلامی 
که در جشنواره فیلم شارجه نامزد بهترین فیلم شده بود 
بین المللی  بازماند، هشتمین جشنواره  جایزه  دریافت  از 
فیلم های کودکان و نوجوانان شارجه شامگاه جمعه ۲۳ 
مهرماه به کار خود پایان داد و برگزیدگان معرفی شدند. فیلم 
گردو نامزد دریافت جایزه در بخش بهترین فیلم بلند بود. این 
دوره جشنواره از ۱۸ تا ۲۳ مهرماه به صورت آنلاین برگزار شد. 
مهدی  عالم زاده،  محسن  مقیمی،  مهرنوش  نعمتی،  آنا 
مرعشی، مریم نیک آیین، محمدمبین یوسفی، سید رادین 
هستند.  فیلم  این  بازیگران  مجیبیان  فاطمه  و  صمدی 
فیلمنامه فیلم را مارال سجادی و محمدرضا حاجی غلامی 
نوشته اند. این فیلم داستان کودکی است که بابت گناهی 
که مرتکب شده احساس می کند دست هایش در حال سیاه 
شدن است و این موضوع همزمان با اختلاف پدر و مادرش 

و جدایی آنهاست. او در سفر به روستایی دورافتاده در کویر 
همراه با مادرش به بهانه تماشای خسوف وارد چالش پذیرفتن 
و باور این دو موضوع گناه و جدایی می شود، گردو پیش 
از این در بخش مسابقه جشنواره بین المللی فیلم لوکاس 
آلمان و فیلمون بلژیک حضور داشته است. از جمله عوامل 
این فیلم می توان به تهیه کننده: سید احد میکاییل زاده، 
مدیر برنامه ریزی: محمدحسن یاسایی، دستیار کارگردان: ولی 
دربرزی،  ابوالفضل سلیمی  لباس:  و  اویسی، طراح صحنه 
چهره پرداز: ساقی شاهمرادی، طراح جلوه های ویژه بصری: 
علی تصدیقی، مدیر صدابرداری: طاهر پیشوایی، موسیقی: 
محمدعلی نجف پور، طراحی و ترکیب صدا: طاهر پیشوایی، 
مدیر تولید: وحید مشاری، مدیر فیلمبرداری: رامین راستجو، 
تدوین: آرش تیمورنژاد و زهره صباغیان، عکاس: امید عابدی 

اشاره کرد.

حسن نجم آبادی فیلمساز ایرانی به عنوان یکی از داوران 
چهاردهمین جشنواره بین المللی جیپور هندوستان انتخاب 
و معرفی شد، حسن نجم آبادی نویسنده و فیلمساز ایرانی به 
عنوان یکی از داوران اصلی چهاردهمین جشنواره بین المللی 

»جیپور« هندوستان انتخاب شد.
نویسنده و کارگردان فیلم کوتاه است که در  نجم آبادی 
کارنامه حرفه ای خود ساخت فیلم های صلح، سیم مس، 
مورچه، ۷۷ سال تنهایی، فصل قرمز، بسوی رنگین کمان، 
فصل سفید و آپارات را دارد و در عرصه بین المللی حضور 

چشمگیری داشته و توانسته است جوایزی کسب کند.
وی همچنین در سال ۲۰۱۹ نیز داور چهاردهمین جشنواره 
این  از  پیش  آبادی  نجم  بود. حسن  جیپور هندوستان 
در سال ۲۰۲۰ عضو هیات انتخاب پانزدهمین جشنواره 
قبرس، چهاردهمین جشنواره Red Rock آمریکا، یازدهمین 
جشنواره Bridges یونان بوده است. او همچنین در سال 

۲۰۲۱ از داوران  هفتمین جشنواره Black Bird آمریکا بود.

راه  ژانویه ۲۰۰۹  در  بین المللی فیلم جیپور که  جشنواره 
اندازی شده است هر ساله بیش از ۲۲۰۰ فیلم دریافتی دارد 
که در بخش های مختلف خود ۲۵۰ فیلم از سراسر جهان 
را به نمایش می گذارد. این جشنواره خیلی سریع توانست 
خود را در رده مهمترین جشنواره های هندوستان قرار دهد. 
هدف از برگزاری این جشنواره، ارتقای فیلمسازان جدید، 
تبادل دانش، اطلاعات، ایده ها و فرهنگ بین هندوستان 
و سایر کشورها در زمینه اخلاق اجتماعی و فرهنگی آنها 
است. JIFF همچنین دوستی و همکاری بین مردم جهان 

را از طریق فیلم و مستند ارتقا می دهد.
در چهاردهمین جشنواره بین المللی جیپور هندوستان، 
مستند  داستانی،  حوزه های  در  بلند  و  کوتاه  فیلم های 
ارزیابی قرار گرفته است، چهاردهمین  و انیمیشن مورد 
»جشنواره فیلم جیپور هندوستان« ۷ تا ۱۱ ژانویه ۲۰۲۲ 
مصادف با ۱۷ تا ۲۱ دی ماه ۱۴۰۰ در شهر جیپور هندوستان 

برگزار می شود.

فیلم سینمایی »تعارض« با نام )ریست( در جشنواره های 
خارجی به کارگردانی محمدرضا لطفی راهی ایتالیا می شود، 
سینمایی تعارض )ریست( به کارگردانی محمدرضا لطفی 
و تهیه کنندگی سیدامیر سیدزاده که در سی و هشتمین 
حضور  در  اکنون  داشت،  حضور  فجر  فیلم  جشنواره 
بین المللی اش به بخش اصلی و مسابقه چهارمین جشنواره 
Festival del Cinema di Castel Volturno ایتالیا راه پیدا 

کرده است.
فیلمسازان  و  فیلم ها  از  با هدف حمایت  این جشنواره 
مستقل ایجاد شد که  در آن سینما نه تنها در جنبه هنری 
و فرهنگی خود، بلکه به  عنوان حرفه و فرصت های شغلی 

ارائه می شود. این جشنواره در سال های اخیر توسط برخی 
از معتبرترین کارگردانان ایتالیایی انتخاب شده است، رضا 
بهبودی، سودابه بیضایی، محمد صدیقی مهر، حامد رحیمی 
نصر، پریسا محمدی و رقیه افشین پور بازیگران این فیلم 
سینمایی هستند، پخش جهانی تعارض )ریست( توسط 
محمد بخشی انجام می شود. در خلاصه داستان این فیلم 
آمده است: احساس می کنم دیوونه شدم...یه جورایی به 
تمام دوربین های مداربسته که دارن آدم رو کنترل می کنن 
حساسیت پیدا کردم...اونقدر توی این ماجرا غرق شدم که 
احساس می کنم پشت همه این دوربینا یه نفره...یه نفر که 

چهار چشمی داره منو نگاه می کنه!

»سنگبال« کاندید جایزه بزرگ جشنواره هانوفر آلمان شد

دست »گردو« به جایزه جشنواره فیلم شارجه نرسید

فیلمساز ایرانی داور چهاردهمین جشنواره جیپور هندوستان

»تعارض« راهی ایتالیا می شود

عوارض کمبود ویتامین D و بروز عفونت ادراری در کودکان
پژوهشگران دانشگاه علوم پزشکی کرمان در تحقیقات اخیر خود کمبود ویتامین D و ارتباط آن را با عفونت 
ادراری در کودکان بررسی کردند. بررسی های این مطالعه نشان داد که سطح ناکافی ویتامین D با میزان 
شیوع عفونت ادراری ارتباط دارد، سطح ناکافی ویتامین D می تواند به میزان عفونت ادراری کمک کند و 

مکمل ویتامین D میتواند یک گزینه کم خطر برای جلوگیری از عفونت ادراری باشد.
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »نادر باقری«
 - پیشکسوت سابق پرسپولیس - را گرامی می دارد

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

ورزش بانوان

»رییس فدراسیون کبدی« خبر داد:
قرارداد مربی هندی با تیم ملی 

کبدی زنان تمدید شد
رییس فدراسیون کبدی از تمدید قرارداد مربی هندی با 
تیم ملی زنان خبر داد و گفت: »شایلا جین« پیش از این 
ملی پوشان را در بازی های آسیایی همراهی کرد و به همراه 
آنها به مدال طلا دست یافت و اینک هم هدایت تیم ملی 
را در بازی های آسیایی ۱۴۰۱ چین را برعهده خواهد داشت.
عباس اورسجی در گفت وگویی، اظهار داشت: مسابقات 
آغاز می شود و  این هفته  از  زنان  قهرمانی کشور کبدی 
شایلا جین مربی هندی برای انتخاب و دعوت بازیکنان 
به تیم ملی زودتر به ایران آمد و اکنون قرارداد این مربی 

را تمدید کردیم.
وی ادامه داد: جین، پیش از این به عنوان مربی تیم ملی 
کبدی زنان در بازی های آسیایی ملی پوشان را همراهی 
می کرد و توانستیم با هدایت وی به مدال طلا دست یابیم.
رییس فدراسیون کبدی با اشاره به اینکه ترکیب تیم ملی 
مازندرانی سرمربی  ندادیم، گفت:  تغییر  را  مردان  کبدی 
تیم ملی کبدی مردان است و کبدی کاران برجسته را از 
آذرماه  ابتدای  از  کرد.  انتخاب  قهرمانی کشور  مسابقات 
باید  ملی پوشان  و  برگزار خواهد شد  ملی  تیم  اردوهای 
شهریور سال آینده در بازی های آسیایی ۱۴۰۱ چین شرکت 

کنند.
سرپرست  عنوان  به  خود  مسوولیت های  درباره  وی 
فدراسیون جهانی کبدی، گفت: از زمانی که این مسوولیت 
را برعهده گرفتم تلاش کردم تا کبدی را گسترش دهم و 
توانستم تا کبدی را در هشت کشور راه اندازی کنم. این امر 
حرکت بزرگی بود و در کنار آن روسای انجمن این کشورها 

نیز مشخص شده اند.
سرپرست  عنوان  به  گذشته  هفته  کرد:  اضافه  اورسجی 
فدراسیون جهانی در انتخابات پاکستان به صورت وبینار 
شرکت کردم و  قرار بود در این انتخابات حضور یابم اما به 
دلیل هزینه ۶۰ میلیونی بلیت هواپیما از سفر به پاکستان 
منصرف شدم. برای آنها جالب بود که سرپرست فدراسیون 

جهانی در انتخابات آنها شرکت می کند.
وی با اشاره به اینکه یک سری از برنامه های فدراسوین 
جهانی کبدی را نمی توانیم رو کنیم، گفت: قصد داشتیم 
که به کشورهای در حال توسعه کمک کنیم اما از بودجه 
ایران این امر مقدور نیست و منتظریم تا انتخابات برگزار 
این  کبدی  جهانی  فدراسیون  سرپرست  عنوان  به  شود. 
افتخار نصیبم شده است تا در آینده به کشورهای در حال 
توسعه برای تامین لباس، کفش و برگزاری کلاس های 

آموزشی کمک کنیم.
رییس فدراسیون کبدی توسعه این رشته را در پنج قاره 
دنیا از جمله مهم ترین برنامه های خود ارزیابی کرد و گفت: 
به دنبال المپیکی شدن این رشته هستیم و قطعا کبدی 
با توسعه این رشته در کشورهای مختلف، المپیکی خواهد 
المللی  شد. چهار سال گذشته از مسوولان کمیته بین 
المپیک از لوزان سوئیس در مسابقات قهرمانی جهان هند 
بازدید کردند و خیلی به این رشته علاقمند بودند. حتی 
کبدی در شورای بین المللی المپیک ثبت شده است اما 

تعداد کشورها به حد نصاب نرسیده است.

تاتامی

درسال ۱۳۷۱ قهرمانی کشور کشتی آزاد در اراک به مورد 
اجرا در آمد که در وزن سوم محمد طلایی نایب قهرمان 
شد و در کشتی فرنگی قهرمانی کشور که در اردبیل برگزار 
شد، رسول شیران در وزن چهارم مقام نایب قهرمانی را 
کسب کرد، در وزن پنجم فرهاد شیرانی سوم شد، در وزن 
هشتم ناصر خلیلی به مقام دوم نائل گردید و تیم اصفهان 

در مجموع چهارم شد.
به  کشور  آزاد  کشتی  مسابقات  میزبانی  درسال۱۳۷۲ 
ساری واگذار شده بود که اصفهان عنوانی کسب نکرد! 
درسال۱۳۷۲ در کشتی فرنگی کشور که در ماهشهر برگزار 
شد، در وزن دوم مصطفی آقابابایی به نایب قهرمان رسید، 
در وزن سوم محسن طاهری قهرمان شد و در وزن پنجم 
مجید موسوی هم به نایب قهرمانی نائل گردید تا تیم 

اصفهان در جای سوم قرار گیرد.
درسال۱۳۷۳ کشتی آزاد در همدان بود، در وزن اول نادر 
رحمتی مقام قهرمانی را کسب کرد، در وزن دوم رضا لایق 
نایب قهرمان شد و در وزن سوم محمد طلایی به مقام 
قهرمانی نائل گردید، در  همان سال کشتی فرنگی در اراک 
بود که در وزن پنجم مجید موسوی مقام دوم را کسب 
کرد، در وزن هشتم ناصر خلیلی به مقام قهرمانی نائل آمد، 
در وزن نهم سعید انصاری به مقام سوم رسید، در وزن 
دهم حمید سالم هم سوم شد و تیم اصفهان به مقام 

پنجم دست پیدا کرد. 

برگزار شد،  آزاد که در مشهد  در  سال ۱۳۷۴ در کشتی 
در  سال ۱۳۷۴  در  همچنین  نداشت !  عنوانی  اصفهان 
رقابت های کشتی فرنگی کشور که در ماهشهر به مورد 
اجرا درآمد و در وزن پنجم رسول شیران به مقام قهرمانی 

دست یافت.  
درسال۱۳۷۵ کشتی آزاد در کرمانشاه برگزار شد که در وزن 
ششم علیرضا اکبری به مقام سوم نائل آمد، در وزن هشتم 
سعید اکرم خانی هم به مقام سوم رسیدو تیم اصفهان 
ششم کشور شد! در سال ۱۳۷۵ در کشتی فرنگی کشور که 
در اراک انجام شد، در وزن سوم حسین فروغی مقام دوم را 
کسب کرد، در وزن پنجم رسول شیران به مقام سوم دست 
پیدا کرد، در وزن هشتم رسول جزینی که در سال های 
اخیر عضو شورای اسلامی شهر اصفهان و مربی تیم کشتی 
فرنگی کشورمان بود، به مقام قهرمانی نائل گرديد، در وزن 
نهم سعید انصاری نایب قهرمان شد  و تیم اصفهان مقام 

ششم را کسب کرد.
در سال ۱۳۷۶ در کشتی آزاد که در کرمان برگزار گردید 
در وزن ششم علیرضا ذاکری پسر داریوش ذاکری قهرمان 
چندین ساله کشور و آسیا به مقام نایب قهرمانی نائل 
آمد، در وزن هشتم سعید اکرم خانی هم نایب قهرمان شد. 
در سال۱۳۷۶ کشتی فرنگی کشور در خرم آباد بود که در 
وزن اول رضا توکلی به قهرمانی رسید و تیم اصفهان مقام 

ششم کشور را کسب کرد.
در سال ۱۳۷۷ کشتی آزاد در فریدون کنار به مورد اجرا 
درآمد و در وزن هفتم علیرضا ذاکری مقام سوم را کسب 
کرد، در آن سال، کشتی فرنگی در سنندج برگزار شد که در 

وزن ششم مجید موسوی مقام دوم را کسب نمود.  
در سال ۱۳۷۸ کشتی آزاد در فریدون کنار بود که اصفهان 
عنوانی نداشت! در سال ۱۳۷۸ کشتی فرنگی در سنندج 
برگزار شد که در وزن سوم رضا توکلی به مقام سوم نائل 
آمد، در وزن پنجم وحید سمنبر عنوان قهرمانی را کسب 
کرد  در وزن ششم رحمان رئیسی هم قهرمان شد و تیم 

اصفهان به مقام سوم کشور نائل آمد. 
در  سال۱۳۷۹ و در کشتی آزاد که در قزوین بود، اصفهان 
عنوانی نداشت! در سال ۱۳۷۹ کشتی فرنگی در اهواز به 
مورد اجرا درآمد و در وزن هفتم حمید مهدیان به مقام 

قهرماني نائل گردید.  
درسال۱۳۸۰ در کشتی آزاد که در همدان برگزار شد اصفهان 
عنوانی نداشت! ولی در کشتی فرنگی کشور، در وزن اول 
رضا توکلی به مقام  قهرمانی دست پیدا کرد، در وزن دوم 
عبدالحمید رشمانی به مقام سوم نائل آمد، در وزن هفتم 
علیرضا غریبی هم قهرمان را کسب کرد و تیم اصفهان 

نایب قهرمان کشور شد. 
درسال۱۳۸۱ کشتی آزاد قهرمانی کشور در کرمانشاه برگزار 
شد که اصفهان عنوانی نداشت! اما در آن سال کشتی 
فرنگی کشور در شیراز به مورد اجرا درآمد که در وزن دوم 

حمید کام فیروزی به مقام دوم نائل آمد، در وزن پنجم 
رحمان رئیسی  قهرمان شد، در وزن ششم حمید مهدیان 
به مقام سوم نائل گردید  و تیم اصفهان عنوان سوم را 

کسب کدد. 
درسال۱۳۸۲ کشتی آزاد در تهران بود وتیم اصفهان عنوانی 
کسب نکرد! در سال ۱۳۸۲ کشتی فرنگی در قم برگزار 
شدکه در وزن دوم عبدالحمید رشمانی به مقام قهرمانی 

نائل آمد و تیم اصفهان ششم شد.
در سال۱۳۸۳ کشتی آزاد در کرمانشاه برگزار شد که در وزن 
چهارم سیاوش گودرزی به مقام سوم نائل آمد، درآن سال 
اصفهان در کشتی فرنگی که در قم بود، یک کشتی گیر 
در وزن هشتم داشت بنام رسول جزینی که مقام سوم را 

کسب کرد.
از سال ۱۳۸۴ تا پایان سال ۱۳۸۹ هیچ  اطلاعی در دست نیست. 
درسال۱۳۹۰ در کشتی آزاد قهرمانی ایران که در مشهدبود ، 

اصفهان هیچ عنوانی کسب نکرد.
در سال ۱۳۹۱ در کشتی آزاد که در قزوین برگزار شد، در وزن 
۵۵ کیلوگرم احمدرضا حقیقت پرور مقام نهم و در وزن ۶۰ 
کیلوگرم امیر فتاح نیز مقام نهم را کسب کردند، در وزن۷۴ 
کیلوگرم سیاوش گودرزی مقام هفتم را بدست آورد و در 
مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی کشور همان سال که در 

تهران برگزار شد، اصفهان هیچ عنوانی کسب نکرد!
ادامه این مطلب در شماره بعدی منتشر خواهد شد.

درگذر و نظر به کشتی اصفهان سال های دور و نزدیک؛

کشتی اصفهان دوران متفاوتی داشت

داریوش ذاکری

مرادعلی شیرانی

درحاشیه

صداوسیما در سال های اخیر مواردی مانند حق پخش و کپی 
رایت را رعایت نکرده و مانع درآمدزایی تیم های فوتبال شده؛ 
اجحافی که همچنان هم ادامه دارد، در سراسر دنیا، تیم 
های فوتبال بخش عمده ای از درآمد خود را از طریق حق 
پخش تلویزیونی، تبلیغات محیطی و حق برند تامین می 
کنند. در ایران اما این موارد عملا محلی از اعراب ندارد. در 
سال های اخیر صداوسیما عادت داشته پا روی حقوق تیم 
ها بگذارد و نه تنها حق پخش آن ها را پرداخت نکرده تا 
تیم هایی مانند استقلال و پرسپولیس در گرداب مشکلات 
مالی دست و پا بزنند، بلکه حالا با سانسور کردن تبلیغات 

روی پیراهن تیم ها عملا وارد فاز جدیدی از پایمال کردن 
حقوق تیم ها شده و با این کار  فرصت درآمدزایی را از آن ها 
می گیرد. در برنامه فوتبال برتر که پیش از بازی پرسپولیس 
و الهلال عربستان روی آنتن رفت، صدا و سیما در اقدامی 
عجیب، تبلیغ روی پیراهن تیم پرسپولیس که متعلق به 
اسپانسر این تیم است را از روی پیراهن آنها پاک و به نوعی 
سانسور کرد!در حالی که تبلیغ روی لباس تیم عربستانی 
وجود داشت! اقدام تعجب برانگیر صداوسیما مانع از دیده 
شدن اسپانسر تیم های فوتبال می شود و عملا اجازه نمی 

دهد تا آنها فرصت درآمدزایی داشته باشند.

اجحافی که همچنان ادامه دارد؛

صداوسیما علیه درآمدزایی تیم های فوتبال ایران!
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ورزشی
3 سناریوی AFC برای افزایش سهمیه خارجی ها در لیگ قهرمانان؛  کدام پیشنهاد به ضرر ایران است؟

سایت »اسپورت« امارات از 3 سناریوی AFC برای افزایش سهمیه باشگاه ها در جذب بازیکنان خارجی در این دیدارها پرده برداشت، 
سناریوی اول این است که افزایش سهمیه از 3+1 )3 خارجی و یک آسیایی( به 5+1 )5 خارجی و یک آسیایی( صورت گیرد ولی قبل 
از آغاز مسابقات، سهمیه 3+1 خود را به صورت قطعی مشخص کنند، سناریوی دوم این است که سهمیه 3+1 به 5+1 افزایش یابد اما 
در هر بازی به صورت متغیر بازیکنان خارجی به شکل 3+1 به میدان بیایند، سناریوی سوم که کاملا به ضرر باشگاه های فوتبال ایران 

در این شرایط اقتصادی است، حضور بی قید و شرط 6 لژیونر خارجی برای هر باشگاهی در لیگ قهرمانان آسیا است.

دیدار پرسپولیسِ و الهلال هم به پایان رسید، با اختلافِ سه گُل 
آن هم به نفعِ سعودی  های پُرمدعایی که انگار آمده بودند، هر 
آنچه الان دارند و سال هاست برای ِ ما آرزوست، را به رخ بکشند 
و بروند! که الحق هم بدجور حسِ حسادت مان را برانگیختند.

نکته اول؛ شکست سنگین شب گذشته پرسپولیس از دو 
منظر قابل بررسی است، بخش اعظم آن در بُعد فنی است 
که بی تعارف هیچ حرفی برای گفتن نداشتیم و یحیی و 
شاگردانش در زمین یک »بازنده محض« بودند، قسمتی از این 
شکستِ تلخ هم به همان شرایطی باز می گردد که دیگر جزو 
آمال و آرزوهای مان است و جز حسرت چیزی برای فوتبال 

ایران ندارد.
نکته دوم؛ اما درخصوص بُعد فنی، پرسپولیس میانه میدان 
را به الهلال تقدیم کرد، آن هم به راحت ترین شکل ممکن! 
الهلال با دو هافبک وسط تخصصی سر حال، قلب میدان 
را تسخیر کرد و با شایستگی فاتح جهنم بن فیصل شد! 
وقتی خط هافبک تیم ضعیف ترین عملکرد را داشته باشد 
با بهترین مهاجمان و مدافعان هم امیدی به کسب پیروزی 
نیست، گرچه پرسپولیس هیچ نقطه اتکایی در دیدار با حریف 

سعودی نداشت.
نکته سوم؛ به بیست و سوم شهریور ماه برگردیم؛ دیدار با 
استقلال تاجیکستان! پرسپولیس در مقابل تاجیک ها، گرچه 
توپ و میدان را در اختیار داشت، اما راهِ گل زدن را بلد نبود، 
آن قدر که برای به  گل رسیدن، نود و اندی دقیقه صبر کرد تا 

سانتر مهدی ترابی روی اتفاق به گُل تبدیل شود! درست پس 
از گذشت یک ماه، در دیدار با الهلال بازهم پرسپولیس در امر 
خلق موقعیت ناتوانِ ناتوان ظاهر شد، گرچه برخلاف بازی در 
دوشنبه، الهلال نهایت استفاده را از روزِ فاجعه پرسپولیس برد! 
پس یک نتیجه گیری ساده؛ پرسپولیس در ایجاد موقعیت 
یک ضعف بزرگ دارد که قطعا نگران کننده ترین نکته در شروع 

فصل بیست و یکم است.
نکته چهارم؛ فوتبال یک بازی گروهی است، برای موفقیت 
در فوتبال نیاز به یک برنامه مشخص و درست است، چه در 
زمین مسابقه و چه در بیرون از میدان! تقاوت پرسپولیس و 
الهلال یا هر تیمِ ایرانی دیگری هم دقیقا همین موضوع است، 
در زمین بازی، الهلال با ارائه یک فوتبال مدرن، هم خوب 
پرس کرد، هم اجازه بازی سازی به هافبک های پرسپولیس را 
نداد، هم مالک توپ و میدان بود، هم در دفاع بی نقص بود 
و هم در حمله وحستناک، پرسپولیس بُزدل بود و راست و 
چپش هم اتوبان شد، هیچ نشانی از ستاره هایی چون ترابی 

و امیری و... در زمین نبود و تعویض های کادرفنی فاجعه 
ریاض را تکمیل کرد و قص علی هذا! اما در خارج از میدان هم 
آن ها یک گوهرِ ناب به نام دیپلماسی ورزشی دارند که از همان 
آرزوهای  ماست! فکر کنم برای مرثیه سرایی در این یک مورد 

همین جمله کافی باشد.
نکته پنجم؛ شب گذشته »عدالت فوتبالی« اجرا شد، دقیقا 
مانند دیدار الهلال با استقلال، پرسپولیسِ یحیی هم مانندِ 
استقلالِ فرهاد، در حد و اندازه غولِ سعودی نبود، آن هم 
نه فقط در بُعد فنی که قطعا هیچ حرفی برای گفتن وجود 
نداشت، اما بهتر است قبول کنیم که، عیار باشگاه های ایرانی 
در مقوله حرفه ای  »بودن« و یا حتی »شدن«، سالیانِ مدیدی 
است که به مدد، سوءمدیریت متولیان ورزش و فوتبال کشور، 

به زیر خط فقر رسیده است.
نکته ششم؛ درخصوص عملکردِ تک تک بازیکنان پرسپولیس، 
همان واژه »فاجعه« کفایت می کند، از آن شب هایی بود که 
هیچ جوره نمی شد این نوعِ بازی را درک کرد! اما به هر حال 

وقت آن رسیده که حداقل یحیی گل محمدی درخصوص نقل 
و انتقالات پرابهام فصل اخیر پاسخگو ابهامات باشد! از اسدی 
تا پاکدل و بقیه دوستان، یقینا اینجا جای بازیکن متوسط 
نیست، کافی است ترکیبِ پنج ساله اخیر تیم را نگاه کنید تا 

متوجه این موضوع مهم شوید.
نکته هفتم؛ هیچ دقت کردید عربستان کجای فوتبال آسیا 
قرار گرفته است!؟ تیم ملی شان با ۱۲ امتیاز از ۴ بازی در صدرِ 
گروه مرگ مرحله انتخابی جام جهانی قطر قرار دارد و دو تیم 
الهلال و النصر هم در نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا فینالِ 
غرب را تمام عربستانی کرده اند! حالا اگر هنوز هم به بردهای 
»آب دوغ خیاری« تیمِ ملی مدل اسکوچیچ و رنکِ یک آسیا 
دلخوش هستید که هیچ، اما واقع بینانه دیگر فوتبال آسیا 
یک حاکم جدید دارد، آن هم کشوری که اعتبارش را با 
هزینه از فوتبال آسیا پس گرفته است، نه غیرت و تعصب 

خشک و خالی!
نکته هشتم؛ آمال و آرزوها ی مان را هم بهتر است تا حدی 
که مجبور به اشک ریختن نشویم شرح دهیم؛ استادیوم 
اختصاصی با حضور تمام و کمال هواداران بی کرونا و پیکِ 
انِم، نعمتِ VAR، برند پوشی هایی باکلاس جهانی، ستاره های 
باکیفیت خارجی، مدیران دلسوزِ کارآمد و کاربلد و بازیکنانِ 
داخلی حرفه ای و کم نوسان و هزار حسرت دیگر که همان طور 
که گفتیم آن ها حالا دارند و ما سال هاست که نداریم! راستش 

اشک مان از این همه تفاوت و تحقیر درآمد!
نکته نهم؛ از »دیپلماسی ورزشی« هم بگوییم؛ البته همین قدر 
که مسئولان ورزش و فوتبال ما حتی از سرموقع فرستادن تیم 
هم عاجز هستند و مسئولان آن ها، میزبانی مرحله حذفی و 
فینال را می گیرند و با بهترین امکانات برایِ ما خط و نشان 

می کشند!
نکته دهم؛ این نمایش نه »تا سر حدِ جان« بود و نه این 
باخت »حماسی« شد! لااقل همین یکبار را قبول کنید که 
باختیم، بد هم باختیم با یک »ناشایستگی مطلق«. والسلام.

بعد  پرسپولیس  سرمربی  گل محمدی،  یحیی 
از شکست سه بر صفر این تیم مقابل الهلال 
در  آسیا  قهرمانان  لیگ  از  حذف  و  عربستان 
نشست خبری اظهار کرد: از نتیجه حاصل شده 
از صحبت درباره  ناراحت هستیم. قبل  خیلی 
نتیجه  این  بابت  هواداران  از  فنی،  مباحث 
و  بازی  این  مسئولیت  می کنیم.  عذرخواهی 
آن ها  از همه  اینجا  است.  برعهده من  نتیجه 
عذرخواهی می کنم. مقابل یک تیم فوق العاده 
بازی کردیم و گل هایی که خوردیم در زمانی بود 
که توپ در اختیار خودمان بود و نتوانستیم از 
فشار تیم حریف خارج شویم. این تیم وقتی از 
تیم مقابل توپ می گیرد، خیلی خطرناک است. 
این را به بازیکنان گوشزد کرده بودم. مقابل یک 
تیم خوب و شایسته بازی داشتیم. کار خیلی 
سخت بود که در مقابل تماشاگران و در زمین 
این تیم بازی کردیم. سرمربی پرسپولیس ادامه 
داد: ضمن اینکه مشکلات خیلی زیادی داریم 
درباره  اینجا  نمی خواهم  باید حل می شد.  که 
مشکلات حرف بزنم. واقعا از نتیجه ای که به 
دست آمد ناراحت هستیم. می توانستیم وقتی 
که یک بر صفر عقب بودیم، گل تساوی را بزنیم. 
از تک موقعیت ها هم خوب استفاده نکردیم و در 

تصمیم گیری آخر مشکل داشتیم.

اینکه چرا تعویض هایش  به  واکنش  در  وی 
برای هجومی شدن پرسپولیس جواب نداد و 
همچنان تیمش در حالت دفاعی قرار داشت، 
گفت: تعویض های ما در فاز هجومی بود و سعی 
کردیم بازی را از حریف بگیریم. فکر می کنم که 
حریف تیم قدرتمندی در دفاع تیمی بود. این 
را برای پاس کاری و قطع توپ  اجازه و فضا 
پیدا نکردیم. عملکرد ما در نیمه دوم با توجه به 
مشکلاتی که بود، می توانست بهتر باشد. در هر 
صورت تعویض های ما هم در فاز هجومی بود اما 

نتوانستیم از فضایی که باید به دست می آوردیم 
و تحت فشار حریف پاس می دادیم و موقعیت 
خلق می کردیم، موفق باشیم. ضمن اینکه حریف 
قدرتمند بود و در انتقال به حمله قوی بودند. 
الهلال از نظر فوتبالی حریف قدرتمندی بود و 

انجام این کارها برای ما سخت بود.
او در واکنش به اینکه تیمش امسال نتوانست به 
فینال صعود کند و آیا تیم های عربستانی قوی تر 
نسبت  به  زیادی  تغییرات  ما  گفت:  شده اند، 
پارسال داشتیم. در هر فصل جدیدی، مشکلات 
جدیدی به ما اضافه می شد. نمی خواهم زیاد 
کنم. شرایطی که  مباحث صحبت  این  درباره 
تیم ما همیشه قبل و بعد از آسیا دارد، عجیب و 
غریب و غیر قابل باور است و اگر توضیح دهم، 

شاید شما هم باور نکنید. 
عربی  تیم های  گفت:  پایان  در  محمدی  گل 
جذب  بحث  در  خوب  هزینه های  به  توجه  با 
بازیکنان خارجی و ستاره ها از تیم های ایرانی 
جلوتر هستند. از آن طرف شرایطی برای تیم ما در 
ایران به وجود آمد که نتوانستیم ستاره و بازیکن 
خارجی بگیریم. این مباحث برای ما اذیت کننده 
است. نمی خواهم توجیه کنم اما از لحاظ رقابتی 
و امکاناتی شرایط بین تیم ما و تیم های دیگر 

نابرابر است.

سرمربی پرتغالی الهلال عربستان به ستایش 
برابر  پیروزی  از  بعد  عملکرد شاگردانش  از 
پرسپولیس پرداخت و این تیم را شایسته 

این صعود مقتدرانه دانست.
ژاردیم درباره نمایش خوب برابر پرسپولیس 
گفت: بازی بسیار خوبی را برابر پرسپولیس 
به نمایش گذاشتیم. با شایستگی به پیروزی 
دست پیدا کردیم و فوق العاده ظاهر شدیم. 
بازی خوب  این  خاطر  به  بازیکنان  از  باید 
تشکر کنم. آنها نقش مهم تری نسبت به 
مربیان دارند. بعد و قبل از زدن گل ها بر بازی 
مسلط بودیم. و خوشحالیم که توانستیم با 

این بازی خوب راهی دور بعد شویم.
این مربی پرتغالی درباره رویارویی با النصر 
النصر  به مصاف  دیگر  روز  باید سه  گفت: 
برویم و این زمان کوتاهی برای هر دو تیم 
است. لیگ قهرمانان آسیا رقابت مهمی است 
داشته  بیشتری  فرصتی  ها  باشگاه  باید  و 

باشند. متاسفانه زمان کافی نداریم.
او ادامه داد: دیدار نیمه نهایی بین دو تیم 
فینال  راهی  خواهیم  می  ما  است.  بزرگ 

شویم. پیام من به هواداران الهلال این است 
که در همه بازی ها ورزشگاه را پر کنند. باید 
بازی ها این شرایط وجود داشته  در همه 

باشد.

داستان جلد

مستطیل سبز

این بار حتی »باختن« هم حماسی نبود؛

این بود »تا سر حدِ جان«!؟

شرایط ما و تیم های عربی برابر نیست؛

گل محمدی: مسئولیت باخت با من است 
فوق العاده ظاهر شدیم؛

ژاردیم: بسیار خوب بودیم 
و با شایستگی پیروز شدیم

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا
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اخـــبــار  کـــــوتاه

ثبت نام هادی ساعی در انتخابات تکواندو؛ پولادگر هم آمد!
دوم دی بار دیگر مهلت ۴ سال ریاست محمد پولادگر بر فدراسیون تکواندو 

به پایان می رسد، سید محمد پولادگر پس از ۲۱ سال ریاست فدراسیون 
تکواندو، بار دیگر برای حضور در انتخابات ثبت نام کرد، هادی ساعی، 

سرشناس  چهره  دیگر  نیز  ایران  المپیکی  ورزشکار  پرافتخارترین 
تکواندوی ایران است که برای حضور در انتخابات ثبت نام کرد.

ورزشگاه خانگی هوادار مشخص شد
باشگاه هوادار فصل گذشته در ورزشگاه غدیر تهران میزبان رقبای لیگ 

یکی اش بود اما این ورزشگاه ایرادات زیادی دارد که نمی تواند در لیگ 
برتر از آن استفاده شود. در همین راستا، سهیل مهدی، مسئول 

کمیته مسابقات سازمان لیگ فوتبال اعلام کرد که باشگاه هوادار در 
ورزشگاه شهدای شهر قدس میزبان رقبایش است.

پرافتخارترین فوتبالیست جهان به بارسا برنمی گردد
نشریه »موندو دپورتیوو« چاپ کاتالونیا خبر داد که باشگاه بارسلونا تمایلی به 

خدمت گرفتن آلوز ندارد و مدیران این باشگاه تمرکز خود را روی استفاده 
از بازیکنان جوان و کاهش وابستگی به بازیکنان مسن و باتجربه  

گذاشته اند. بارسا روزهای خوبی را تجربه نمی کند اما مدیران باشگاه 
فعلاً به رونالد کومان و پروژه جوان سازی اش در این تیم اعتماد دارند.

۹ شناگر عازم مسابقات جام جهانی دوحه
۹ ملی پوش شنا به مسابقات جام جهانی دوحه که حکم کسب سهمیه 

مسابقات جهانی ابوظبی را دارد اعزام خواهند شد، مسابقات شنا جام 
جهانی از ۲۹ مهر تا اول آذر به میزبانی دوحه انجام خواهد شد و ایران 

در این مسابقات ۹ نماینده خواهد داشت، این شناگران سه شنبه ۲۷ 
مهر راهی مسابقات خواهند شد.

لیست استقلال با جذب ۲ بازیکن خارجی تکمیل می شود
دنبال  به  مجیدی  فرهاد  لیست  طبق  استقلال  باشگاه  مدیریت 

جذب ۲ بازیکن خارجی دیگر است، پس از جذب کوین یامگا 
تست  تهران  به  ورود  با  دیگر  خارجی  بازیکن   ۲ است  قرار 

استقلال   با  نهایی  توافقات  صورت  در  تا  دهند  پزشکی 
قرارداد منعقد کنند.

دست رد کارگزار استقلال به سینه مدیران آبی
مذاکرات مدیرعامل باشگاه استقلال و کارگزار فصل گذشته این مجموعه برای 

اصلاح قرارداد فی مابین به نتایج مطلوب نرسیده از این رو احتمال قطع 
همکاری میان این دو مجموعه بسیار زیاد است، به نظر می رسد مدیران 

باشگاه استقلال قصد دارند بدون جار و جنجال و حاشیه ابتدا قرارداد 
با گارگزار فصل گذشته را به اتمام برسانند.

گنج خانلو، فاتح مسابقات دوچرخه سواری استقامت جاده شد
محمد گنج خانلو از تیم فولاد مبارکه سپاهان اصفهان موفق شد، زودتر از 

سایر رکابزنان به خط پایان برسد و قهرمان دومین مرحله این مسابقات 
شود، سعید صفرزاده و علی لبیب ۲ دوچرخه سوار تیم دانشگاه آزاد 

اسلامی نیز در جایگاه های دوم و سوم قرار گرفتند و به این ترتیب 
تیم دانشگاه آزاد اسلامی قهرمان مسابقات استقامت جاده شد.

پیشنهاد عجیب؛ تغییر زمان استراحت بین 2 نیمه!
اخیرا در اجلاس فیفا، کُنمبول پیشنهاد داد تا زمان استراحت بین دو 

نیمه فوتبال از 15 دقیقه به 25 دقیقه افزایش پیدا کند، هدف البته 
استراحت بیشتر بازیکنان نیست بلکه اهداف تجاری و اقتصادی 

مد نظر قرار دارد. اتفاقی مشابه رویدادهای ورزشی ایالات متحده، 
قرار است در اجلاس 11 روز دیگر فیفا به شور گذاشته شود.

ابتلای سون هیونگ مین به کرونا
تست کرونای سون هیونگ مین کره ای مثبت اعلام شد و این بازیکن 

باید ۱۰ روز در قرنطینه باشد، به این ترتیب این بازیکن سه بازی 
بعدی را از دست خواهند داد، این بازیکن کره ای موفق شد این 

تیمش  برای  بار  دو  جهانی  جام  انتخابی  های  رقابت  در  ماه 
گلزنی کند.

پیگیر استخدام مدال آوران پارالمپیک هستیم
وزیر ورزش و جوانان در حاشیه مراسم هفته و روز ملی پارالمپیک گفت: 

ورزش برای جانبازان و معلولان فقط قهرمانی نیست و ما اهداف والای 
انسانی را هم دنبال می کنیم. براساس هماهنگی که با خسروی وفا 

انجام شده، اسامی ورزشکاران پارالمپیکی به ما داده شده و مشکلی 
وجود ندارد، قطعا می توانیم در خدمت مدال آوران واجد شرایط باشیم.

مرادی در استقلال می ماند؟
بابک مرادی بازیکن  تیم فوتبال استقلال که بحث قرار گرفتن نام 

او در لیست مازاد فرهاد مجیدی مطرح شده بود کماکان به 
تمرینات استقلال شرکت می کند،  بابک مرادی این روز ها 

در تمرینات تیم استقلال حضور دارد و به احتمالا زیاد در 
جمع آبی ها ماندگار شود.

پیشنهاد یوفا به اسپانیا و پرتغال برای میزبانی جام جهانی
یوفا به دو کشور اسپانیا و پرتغال پیشنهاد داده است که برای میزبانی 

جام جهانی ۲۰۳۰ پیشنهاد میزبانی مشترک دهند، یوفا با پیشنهاد 
انگلیس و ایرلند برای میزبانی جام جهانی ۲۰۳۰ مخالفت کرد، 

فیفا از این دو کشور خواست که به جای میزبانی جام جهانی 
۲۰۳۰ به دنبال میزبانی یورو ۲۰۲۸ باشند.

مورینیو دست روی طارمی گذاشت
مهدی طارمی باعث شده تا از همین حالا با پیشنهادات تازه ای روبرو شود. 

مدیر برنامه های مهدی می گوید همین حالا پیشنهاداتی برای جذب 
طارمی مطرح شده است. تازه ترین پیشنهاد هم از سوی رم و مورینیو 

بوده است. این مربی قبلا هم روی سردار آزمون نظر داشت ولی حالا 
تمایل دارد مهدی را جذب کند. 

ناصر رسولی سرپرست دبیری فدراسیون تیراندازی شد
رضا ملک محمدی بعد از ثبت نام در انتخابات فدراسیون تیراندازی از سمت دبیری 

فدراسیون استعفا کرد. در جریان جلسه هیئت رئیسه فدراسیون، علی دادگر، 
سرپرست فدراسیون تیراندازی، ناصر رسولی را به عنوان سرپرست دبیری 

این فدراسیون منصوب کرد، ناصر رسولی پیش از این به عنوان سخنگوی 
فدراسیون و مدیرفنی تیم های ملی فعالیت داشت.

خداحافظی بازیکن معروف ایران جدی شد
مهاجم سابق تیم ملی که گل هایی تاریخی برای ایران به ثمر رساند، تصمیم 

به تمام  او  تا حدودی قطعی کرده است.  برای خداحافظی  را  خود 
پیشنهادات پاسخ منفی داده و قید پول را زده است. باشگاههای چون 

سپاهان، پرسپولیس و... خواهان جذب رضا بودند. ظاهرا گوچی 
تصمیم گرفته تا بیشتر زمانش را در کنار خانواده سپری کند.

جلسه آجرلو با مدیران پیشین استقلال
در جلسه ای با حضور مدیران عامل پیشین باشگاه استقلال شرکت کرد، این جلسه 

با هدف هم فکری و تعامل جهت موفقیت باشگاه استقلال برگزار شد، در 
این نشست صمیمانه که به میزبانی علی فتح الله زاده برگزار شد؛ عنایت 

آتشی، کاظم اولیایی، سید رضا افتخاری، امیرحسین فتحی، احمد 
سعادتمند، احمد مددی و مدیرعامل باشگاه استقلال حضور داشتند.


